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Dnes  s dvěma  přílohami   

Liberecký kraj 

V tomto  čísle  nacházíte dvě přílohy „Liberecký 

kraj“, magazínu, vydávaného  Krajským 

úřadem Libereckého kraje. Dobrá věc se 

podařila  a  věřím, že tak bude po celou dobu 

vydávání Kunratického zpravodaje. Magazín 

„Liberecký kraj“ je   Krajským úřadem vydáván   

každý měsíc. Vzhledem k periodicitě  

Kunratického zpravodaje  tak  v budoucnu 

bude téměř každé číslo  vybaveno  dvěma 

vydáními magazínu „Liberecký kraj“. Výjimkou 

bude pravděpodobně zářijové vydání 

Kunratického zpravodaje, neboť maazín 

„Liberecký kraj“ je vydáván jen jedenáctkrát 

ročně,když do jeho periodicity vstupují   letní 

prázdniny.  

 

  6. maškarní karneval pro 

kunratické děti. 

Dne 13. února 2016 jsme pořádali 6. maškarní 

karneval pro kunratické děti. Příprava akce - 

výroba kulis, pomůcek pro soutěže, vymýšlení 

samotných soutěží, plakátů zabrala partě cca 6 

osob asi dva týdny. V pátek následovalo 

stěhování všech nutných kulis na sál a jeho 

výzdoba pro sobotní odpoledne. Letošní rok 

jsme věnovali večerníčkům. Pro některé děti 

byly postavičky ze 7 večerníčků zcela 

neznámé.

 
Moderátorka odpoledne dětem večerníčky 

představila a zábavnou formou s nimi 

komunikovala o 

ději.

 
Pak následovala soutěž vymyšlená k 

jednotlivým večerníčkům. Děti se s radostí 

zapojily do všech soutěží, často chtěly úkoly 

plnit vícekrát. 



Bohužel i přesto, že přišlo jen necelých padesát 

dětí nebylo toto časově možné. Děti dostaly za 

soutěže pěkné odměny. Hezké odpoledne 

začalo po třetí hodině a končilo v půl sedmé. 

Chtěli bychom poděkovat všem zúčastněným 

za pěkné odpoledne, které jak věříme se líbilo 

nejen pořadatelům, ale hlavně všem 

zúčastněným dětem a rodičům. Pokud byli oni 

spokojeni, má smysl podobné akce 

organizovat.  

Za pořadatele Eva Růžičková 

 

Regionální produkt Lužické hory a 

Máchův kraj 
 

 

 

 

Místní akční 

skupina LAG 

Podralsko 

(www.lagpodralsko.com) je správcem značky  

„Regionální produkt Lužické hory a Máchův 

kraj“. Tato značka slouží k podpoře a 

propagaci drobných výrobců z daného regionu.  

V současné době místní akční skupina přijímá 

žádosti na certifikaci nových výrobků. Přihlásit 

se může každý výrobce z oblasti, která je 

vymezena územím obcí vyjmenovaných 

v pravidlech pro certifikaci (pravidla i formulář 

přihlášky najdete na www.dobry-vyrobek.cz) a 

který splňuje kritéria místní výroby, tradici 

výroby v regionu, podíl ruční práce a šetrnost 

výrobku a obalu k životnímu prostředí. Při 

splnění všech kritérií – respektive dosažení 

potřebného bodového hodnocení dostane 

výrobce certifikát, který ho opravňuje po dobu 

dvou let užívat značku regionálního produktu a 

využívat propagaci, kterou naše místní akční 

skupina těmto výrobkům poskytuje. 

Noví zájemci by měli své přihlášky doručit do 

13. 5. 2016 – pokud to nestihnou, mohou tak 

učinit kdykoli, při dostatečném počtu přihlášek 

proběhne certifikace i mimo tento termín. 

J. Šolc, LAG Podralsko 

CHKO Lužické hory slavila na 

Josefa tohoto roku, tedy 19. 2016 

března čtyřicátiny 

Výnosem tehdejšího ministerstva kultury České 
socialistické republiky ze dne 19. března 1976, 

čj. 6927/76, o zřízení chráněné krajinné oblasti 

"Lužické hory", rozprostírající se v 
Severočeském kraji na území okresů Liberec, 

Česká Lípa a Děčín. 
 

CHKO Lužické hory má rozlohu 267 kilometrů 

čtverečních. Většina území leží v okresech 
Děčín a Česká Lípa, menší část se nachází 

i v okrese Liberec. Do území CHKO částečně 
zasahuje Národní park České Švýcarsko. 

Sídlem Správy CHKO je Jablonné 

 v Podještědí.CHKO bylo dosud vyhlášeno 

16 maloplošných chráněných území a 
19 památných stromů. 

Oblast je pokryta z asi 66 procent lesy, 
převažují smrkové a bukové porosty, dříve 

rozšířená jedle bělokorá ze současného 
zalesnění téměř vymizela. Šest procent lesních 

porostů představují přirozené a polopřirozené 

lesy, kde převažuje buk, jilm, javor a jasan. 
Tyto partie jsou zařazeny do nejpřísněji 

chráněné zóny CHKO. 
Na bohatších půdách se nejčastěji vyskytují 

květnaté bučiny, ve kterých se daří například 

kyčelnici devítilisté  a cibulkonosné nebo áronu 

plamatému. Na chudším, pískovcovém 
podkladu rostou acidofilní bučiny. Lužické hory 

jsou také velmi bohaté na suťová pole. 
V oblasti žije jelení i srnčí zvěř, vyskytuje se 

zde i muflon nebo kamzík. 

Nadmořská výška Lužických hor se pohybuje 
v rozmezí 313 až 793 metrů. Nejvyšším 

vrcholem je Luž ležící na hranicích 

s Německem.  V Lužických horách se také 

nachází několik rozhleden, mezi nejznámější 

patří ta na Jedlové (774 m), na Studenci 

(736 m) u České Kamenice stojí druhá 
nejstarší železná rozhledna u nás, která byla 

postavena v roce 1888. K významným 
turistickým památkám v Lužických horách patří 

zámek Lemberk a hrady Grabštejn a Tolštejn. 

Průměrná roční teplota se v nejteplejší části 
území pohybuje kolem sedmi stupňů Celsia, ve 

středních polohách činí kolem šesti stupňů a 
v polohách nad 600 metrů klesá pod šest 

stupňů. 
Mezi významné přírodní rezervace patří 

například kopec Klíč (759 m), kde se nacházejí 

suťová společenstva  s vzácnými a chráněnými 

druhy rostlin, jako je hvězdnice alpská. Jedná 

se také o jednu  z nejvyšších teplomilných 

http://www.lagpodralsko.com/
http://www.dobry-vyrobek.cz/


doubrav v Čechách. V přírodní rezervaci 

Studený vrch byli počátkem 20. století uměle 

vysazeni kamzíci. Přírodní památkou jsou Bílé 
kameny, pískovcové skály s nápadně bílou 

barvou nebo puklinová pseudokrasová ledová 
jeskyně Naděje.  

Přejme tedy této dámě v nejlepších letech 

spoustu let dalších. 
Zdroj: ČTK 

 

Opoziční okénko 
 

Když už jsme byli zařazeni do povědomí 

čtenářů zpravodaje, pod název “opozice”, je 

třeba také vysvětlit , že toto uskupení má své 
místo v demokratickém  rozhodování a ve 

spoluúčasti  na chodu věcí veřejných, v daném 
případě I dohled na dodržování zákonných 

norem v obci. 

Tam, kde si je vládnoucí uskupení vědomo 
toho, že vždy postupuje ve znění zákonů a 

demokraticky, bez obav pověřuje opoziční 
uskupení kontrolní činností. 

Nemohla by potom nikdy nastat situace, že  
“Kontrolní” a “Finanční výbor” nemají svoje 

plány práce, ke splnění svých povinností musí 

být, někdy I opakovaně vyzýváni k činnosti, 
které jim  ukládá zákon o Obcích č.128/2000. 

A zpráva Kontrolního výboru pak může 
obsahovat tolik pochybení, že se k 

přepracování vrací I třikrát. 

 
 A co se nám opozici nelíbí: 

 
Skládka u „Nádraží“. 

Zřízení skládky bylo provedeno bez souhlasu 

ZO. 
Skládkování prováděno bez kontroly a bez 

dokladů. 
Byla podána stížnost na porušení zákona o 

životním prostředí a poškození cizího majetku. 
Majitel  pozemku trvá na odstranění zavážky a 

uvedení pozemku do původního stavu. 

Předpokládané náklady na uvedení do 
původního stavu jsou cca 500.000,- Kč. 

Přímé náklady již vynaložené jsou 25.000,- Kč  
(buldozer, třidička, osiv.) 

 

Porušení zákona: 
- nebylo vydáno stavební povolení na zřízení 

skládky 
- nebyl vydán ani souhlas stavebního úřadu o 

zřízení dočasné skládky 
- nebylo informováno zastupitelstvo, protože se 

jednalo o celkový výdej vyšší než 15.000,- Kč 

   (viz. Zápis a usnesení č.2/2014 (15.000,- Kč) 
- nebylo zahrnuto ani projednáno změnou 

rozpočtu 

 

Zadání zakázky na opravu střechy ZŠ a 

MŠ. 
Zakázka ve výši cca 90.000,- zadána bez 

souhlasu ZO, 
bez poptávkového řízení, nebo nabídky na 

provedení zakázky 

zakázka nebyla klasifikována ani jako havárie 
nebo plánovaná součást rozpočtu, 

podepsání smlouvy o dílo vždy podléhá 
souhlasu ZO 

smlouva o dílo neprošla schvalovacím řízením a 
souhlasem ZO. 

financováno  bez vědomí, bez schválení ZO a 

provedení rozpočtové změny. 
Viz. Zápis č.18/7.1.2015 ( zapsal Iwanejko)    
ZO ač. 2/2014 bylo usnesením zastupitelstva 
schválena výše disponibilních prostředků o 

kterých může starosta rozhodnout ve znění:   

…..prostředků ve výši 15 000,- Kč na 
jednorázový nákup v rámci běžného chodu 
úřadu. Zadání zakázky za 90 tis. je v rozporu s 
tímto usnesením. Dále p.Iwanejko  upozornil 
ZO, že v případě, kdy je podepsána smlouva v 
rozporu s takovým usnesením, může být 
považována za neplatnou. 
Podepsání smlouvy o dílo podléhá souhlasu 
ZO. 
Datum podepsání smlouvy říjen 2015 ?? 
Zastupitelstvo uložilo kontrolnímu výboru 

provést kontrolu postupu a dodržení zákona 

výše uvedené akce 
a závěrem musel konstatovat, že starosta 

porušil usnesení zastupitelstva č.2/2014 a 
současně doporučil zastupitelstvu vytknout 

takovýto postup. 

 
Rekonstrukce školní zahrady. 

Provedení stavby a její dokončení bylo 
provedeno v rozporu se „Smlouvou o dílo“, 

bylo porušeno několik bodů této smlouvy o 
dílo. 

Co nám nejvíce vadí, je skutečnost, že pří 

řádném dohledu o plnění smlouvy, by zcela 
jistě už v polovině provádění díla 

(t.j.15.9.2015) bylo zřejmé, že může dojít k 
předražení tohoto díla.   

Myslíme si, že náklady na tuto akci ve výši 

2.200.000,- jsou neúměrné k tomu co je na 
této školní zahradě k vidění. 

Opozice nemlčí. Přednesli jsme připomínky k 
dokončení přírodní zahrady v MŠ, postupu 

starosty obce při uplatňování smluvních pokut 
a znění předávacího protokolu. Přesto, že byl 

tento bod na pořadu jednání řádného zasedání 

zastupitelstva, na dotaz zda skutečně záruční 
doba na dílo běží od 29.9.2015, odpověděl 

starosta p.Minařík: asi jo, nemám u sede 



podklady. 

Ostatní zastupitelé vzali tyto skutečnosti a 

rozpory na  v ě d o m í. 
 
VPP – veřejně prospěšné práce. 
Není vedena evidence pracovní doby, ani 

docházka jednotlivých pracovníků, je běžné 

nedodržování pracovní doby. 
Způsob organizovaní pracovní činnosti je zcela 

v rozporu se získáváním pracovních návyků pro 
občany, kteří jsou dlouhodobě nezaměstnaní. 

Vyplácení odměn (všem pracovníkům vyplatil 
bez rozdílu 3.000,- Kč) nebylo podloženo ani 

případným zvýšeným pracovním úsilím, nebo 

prací přesčas, ani s vědomím zastupitelstva. 
To co je zde uvedeno není nechuť, nebo 

nezájem samotných pracovníků, je to zase 
jenom přístup pana Minaříka, žádný systém, 

žádný řád. 

Platy těchto pracovníků jsou dotovány 
pracovním úřadem, ale jsou určeny za plnou 

pracovní dobu, to je při jednosměnném 
provozu  8,5 hod. . 

To, že jsou tyto náklady dotovány úřadem 
práce,  ještě neznamená, že je může starosta 

nějakým způsobem víceméně rozdávat. 

Tato skutečnost byla, až na základě zjištěných 
pravdivých skutečností a z podnětu 

místostarosty p. Iwanejka uvedena do souladu 
usnesením ZO č. 13/2015/6.8.2015,  bod č. 

21. 

 
Celkový závěr: 

Navrhuji zastupitelstvu obce, aby na základě 
uvedených skutečností zvážilo stávající situaci 

a učinilo rozhodnutí, která by bezodkladně 

zamezila těmto vážným pochybením, které 
jsou v rozporu s platnými zákony zejména  

Zák. č.128/2000 Sb,  Zákon o rozpočtových 
pravidlech územních č.250/2000 Sb. 

 
Závěr - zanedbání povinností 

vyplývajících ze svěřené funkce a 

zanedbání povinnosti řádně pečovat o 
svěřené veřejné prostředky, porušování 

usnesení Zastupitelstva obce . 
 

Doporučení. 

Současně předkládáme veřejnosti  k  zamyšlení 
se k odvolání současného starosty p.Minaříka  

a provést  volbu nového starosty, a to pana 
Iwanejka Michala. 

Jsem přesvědčen, že jeho zkušenosti získané v 
minulé volebním období, tak zkušenosti za dva 

roky z tohoto volebního období ve funkci 

místostarosty, jsou předpokladem toho, že jak 
do práce zastupitelstva, které je nejvyšším 

orgánem výkonné moci na území obce, tak do 

práce Obecního úřadu a jeho vnitřní 

organizace,  je schopen zavést řád a sjednotit 

součinnost všech orgánů zastupitelstva, ale 
také od nich vyžadovat plnění povinnosti 

vyplývajících z jejich funkcí a úkolů uložených 
usneseními ze zasedání Zastupitelstva obce. 

 

P. Iwanejko od zvolení do funkce místostarosty, 
zpracoval veškeré návrhy na poptávková řízení, 

zadání pro zpracování podkladů pro získání 
dotací, zadání urbanistické studie, zadání pro 

zpracování projektu Ing. sítí, pro zadání žádosti 
o vydání stavebního povolení na výstavbu 

rodinných domků v lokalitě dolní části obce 

směrem na Lindavu. Převzal odpovědnost za 
opravy a rekonstrukce místních komunikací a 

jejich údržbu. Samozřejmě také převzal celou 
agendu evidence poplatků vyplývajících z OZV 

(popelnice, poplatky ze psů atd.). 

Ve skutečnosti, již tak převzal 2/3 agendy, 
která je náplní práce dobře fungujícího 

Obecního úřadu. 
Jedná v souladu se zákonem stanovených 

norem a sám se snaží nejen poukazovat na 
porušení zákonů a usnesení ZO, ale také tyto 

nedostatky pokud to ještě jde,  napravit. 

Pavlus Milan 
 
 

Komentář redakce 
k neredigovanému příspěvku pana 
Pauluse 
 
V prvním čísle v září loňského roku  jsem slíbil, že  opoziční 
okénko nebudu nijak redigovat, tedy, že  texty, zaslané 
dvěma zastupiteli, kteří  se v reálu chovají jako opoziční 
(zde  nehle-dejte jakoukoliv peiorativitu v označení 
opoziční),  budu zveřejňovat bez jakékoliv úpravy. Učinil 
jsem tak i dnes. V příštím vydání se pokusím  shrnout  
reakce a komentáře osob, které mají  v reakci co říci. 
JUDr. Tomáš Malý 
 
Něco optimističtejšího…  
 
 

 
 
 
Leták v plném formátu  a barevnosti v internetové verzi 
zpravodaje na  webových stránkách obce. 



 

 
 
 

 


